
לפני שנה חנכנו את שלושת חדרי הניתוח 
החדשים והמתקדמים. כיום יש 13 מחלקות 

מנתחות פעילות. שלושת החדרים שנבנו 
התווספו  לארבעה חדרי ניתוח קיימים 
במתחם המרכזי של חדרי הניתוח, מה 

שהביא להגדלה משמעותית בנפח 
הפעילות הניתוחית במרכז הרפואי, לצד 
הוספה של שירותים כירורגיים חדשים. 

מנהל מחלקת ההרדמה ד״ר ארמלי מרואן 
ואילנה גורודצקי, האחות האחראית בחדרי 

הניתוח מתארים את המהפך הדרמתי!   

ברכות ליחידת העינים 
שקיבלה הכרה רשמית 

כמחלקה!
צעד אחר צעד, בתהליך 
 הדרגתי הפכה המחלקה 

לשם דבר באזור כולו.
מטופלים מגיעים מכל אזור 
הצפון כדי לקבל כאן ייעוץ 

מקצועי וטיפול והביקוש 
אדיר!

דברים שרואים מכאן 
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בטקס מרגש נקראה מחלקת 
הילדים על שמו של רופא הילדים 

האהוב - ד״ר רולנד גייגר, אשר 
הקים וניהל את מחלקת ילדים 

ויילודים במשך 27 שנים 
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החדשים והמתקדמים. כיום יש 13 מחלקות 

מנתחות פעילות. שלושת החדרים שנבנו 
התווספו  לארבעה חדרי ניתוח קיימים 
במתחם המרכזי של חדרי הניתוח, מה 

שהביא להגדלה משמעותית בנפח 
הפעילות הניתוחית במרכז הרפואי, לצד 
הוספה של שירותים כירורגיים חדשים. 

מנהל מחלקת ההרדמה ד״ר ארמלי מרואן 
ואילנה גורודצקי, האחות האחראית בחדרי 

הניתוח מתארים את המהפך הדרמתי!   

ברכות ליחידת העינים 
שקיבלה הכרה רשמית 

כמחלקה!
צעד אחר צעד, בתהליך 
 הדרגתי הפכה המחלקה 

לשם דבר באזור כולו.
מטופלים מגיעים מכל אזור 
הצפון כדי לקבל כאן ייעוץ 

מקצועי וטיפול והביקוש 
אדיר!

דברים שרואים מכאן 
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בטקס מרגש נקראה מחלקת 
הילדים על שמו של רופא הילדים 

האהוב - ד״ר רולנד גייגר, אשר 
הקים וניהל את מחלקת ילדים 

ויילודים במשך 27 שנים 

דבר מנהל המרכז הרפואי

שרות  חשוב.  בתחום  לילדים  מענה  ייתן 

מענה  ייתן  לילדים  בסדציה  הטיפולים 

לשרות  זכתה  שלא  ייחודית  לאוכלוסייה 

הולם עד כה. מרפאת הכאב, שרות שגם 

פעילותה.  מרחיבה  אצלנו,  היה  לא  הוא 

פעילותו  יחל  שמיעה  לבדיקות  מכון 

מתקדמת  השיקום  מרכז  בניית  בקרוב. 

לפי התכנית. מכון ה-CT החדש מתחיל 

החדש  הנמרץ  טיפול  ומבנה  פעילותו, 

מוקם בקצב מרשים.

לפיתוח  הברוכה  הפעילות  את  נמשיך 

המרכז הרפואי. יחד עם זאת, חשוב יותר 

שנזכור, שאנו כאן רק בשביל המטופלים 

לנהוג  יש  למקצועיות,  במקביל  שלנו. 

במטופלים שלנו ביחס הולם, באמפטיה, 

בחמלה ובענווה, ולתת להם את תשומת 

הלב המגיעה להם.

בברכת עבודה פורייה,

שלכם, 

ד”ר ארז און

עובדים יקרים, 

של  מאוד  מאתגרת  תקופה  עברנו  שוב 

נאלצנו  שוב  הקורונה.  במגפת  רביעי  גל 

אותה  להסב  פנימית  מחלקה  לסגור 

חולים  ולקלוט  הקורונה,  בחולי  לטיפול 

שוב  האחרות.  במחלקות  לקורונה  חיוביים 

פיזי  גבוה,  עומס  עם  להתמודד  נאלצתם 

ונפשי, בטיפול בחולי הקורונה ובמאושפזים 

האחרים. גם הפעם עשיתם זאת במסירות 

ובמקצועיות גבוהה, למרות הקושי והעומס. 

הלאומי,  במאמץ  השתתפנו  הפעם,  גם 

וקלטנו מטופלים לטיפול באקמו ממרכזים 

רפואיים אחרים. 

והעומס גם הפעם הבאתם  על אף הקושי 

פדה-פוריה,  משפחת  רוח  את  ביטוי  לידי 

רבה,  במסירות  כאחד,  כולם  והתמודדתם 

ובמקצועיות גבוהה. אני מבקש להודות לכל 

אחת ואחד מכם על התרומה להתמודדות, 

דומה בעתיד  נעמוד באתגר  בתקווה שלא 

להבטיח  יכול  לא  אני  לצערי,  הקרוב. 

להמשך  מוכנים  להיות  עלינו  חובה  זאת. 

ולהגן על עצמנו  ההתמודדות עם המגפה, 

מיגון  על  ובהקפדה  החיסונים,  בהשלמת 

אישי.

הקורונה,  מגפת  עם  להתמודדות  במקביל 

המרכז  את  ולפתח  להמשיך  מחויבים  אנו 

למטופלים  השרות  את  ולשפר  הרפואי, 

השנה  מתחילת  לקלוט  שמחנו  שלנו. 

את  לשפר  כדי  חדשים,  עובדים  עשרות 

השרות, ולהקל את העומס, המוטל עליכם. 

היחידה לצנתורי מוח במרכז הרפואי, החלה 

זו בשורה אדירה לתושבי הגליל  פעילותה. 

המזרחי ורמת הגולן. השרות לטיפול בשבץ 

מוחי הייחודי לנו, יהיה למרכז מצוינות ויציל 

חיים!

לרווחת  חדשים  שירותים  השנה  פתחנו 

ריאות,  לשיקום  מכון  באזור.  התושבים 

היחיד באזור, מרחיב את היקף המטופלים. 

ילדים,  וסוכרת  לאנדוקרינולוגיה  השרות 

שגרירי המרכז הרפואי 
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דבר העורכת
יישומה  את  בדק  אשר  דו”ח  המדינה  מבקר  פירסם  מזמן  לא 
זכה  הדו”ח  לצערי,  הצפון.  לפיתוח  הממשלה  החלטת  של 
את  מעצים  שרק  מה  התקשורת,  בכלי  מזערית  להתעניינות 

תחושת התסכול שלנו, תושבי הצפון ועובדי מערכת הבריאות. 
במחוז  הבריאות  נתוני  של  שבהשוואה  יגלה  בדו”ח  שמעיין  מי 
הצפון לשאר חלקי הארץ, תוחלת החיים העומדת על 81.8 שנים 
תמותת  שעור  ואילו  המחוזות.  לשאר  בהשוואה  נמוכה  בצפון, 

התינוקות- 2.6 ל1,000 נפש הוא בין הגבוהים בארץ! 
היינו מצפים שלמול התמונה העגומה הזו נראה מענה בהגדלת 
כח האדם הרפואי אשר מטפל באוכלוסייה זו. מתברר שההפך 
הוא הנכון. על פי הדו”ח, שעור הרופאים במחוז הצפון עומד על 
2.2 ל1,000 נפש . כלומר 40% משיעור הרופאים במחוז תל אביב. 
גם מספר מיטות האשפוז במחוז הצפון הוא הנמוך ביותר בארץ! 
נתונים עגומים נוספים יש בשפע... שלושת בתי החולים שבהם 
שעור הפניות למיון הוא הגבוה ביותר הם בתי חולים בצפון, אך 
שעור מיטות האשפוז הכללי ל1,000 איש עומד על 1.5 מיטות 
שהוא הנמוך ביותר בארץ! גם בנושא קיצור תורים והגדלת היקף 
לחכות  נאלצים  תושבי הצפון  לא מעודדת,  הניתוחים התמונה 
זמן ארוך יותר לטיפולי אורתופדיה, רפואת נשים, רפואת עינים 

ועור. 

שיש  מדגיש  המדינה  מבקר 
כי  “מומלץ  במצב,  לטפל 
לשיפור  יפעל  הבריאות  משרד 
הרפואי  השירות  של  והרחבה 
הניתן לתושבי הצפון, יבדוק את 
ויבחן  האוכלוסייה  של  הצרכים 
בקרב  הקיימים  החסמים  את 
הבריאות  במרכזי  התושבים, 
קבלה  המונעים  החולים  ובבתי 
או מתן של שירות רפואי הולם 
לזמינות  לדאוג  יש  ומיטבי. 

הטיפולים והנגישות”.  
לסיכום, המבקר ממליץ 
לממשלה לערוך בחינה 

מחודשת ולקדם תוכנית המשך 
לתוכנית הצפון. 

כולנו תקווה שאכן תגובש תוכנית המשך אשר תיצור את השינוי 
המיוחל ותביא לצמצום הפערים בבריאות, למען תושבי הצפון. 
שלכם,
מיה צבן

ברכות ואיחולים
פורשים:

ד”ר איסטייב בוריס - מח’ שיקום גריאטרי
בן-חור דפני רות - מח’ קבלת חולים 

ד”ר גוכלר אידה - יח’ א.א.ג
ד”ר גושן סיון - מנהלת יחידת א.א.ג

כהן משה - מח’ תחבורה 

מינויים:
אברהם זיו - סגן קב”ט 

ד”ר אנדריא ניזאר - מנהל שירות אלקטרופזיולוגיה פולשנית
)CT( ד”ר אברנטס יולנדה - מנהלת יחידת טומוגרפיה ממוחשבת

ד”ר אליאס גדיר - רופאה מומחית בכירה אנדוקרינולוגיה ילדים
גאנם נידאל  - סגן מנהל מחסן בגדים

ד”ר גבריאלי מיכאל - מנהל שירות אי ספיקת לב ויתר לחץ דם ריאתי
ד”ר חלף כרידין - רופא מומחה דרמטולוגיה

טבול רותם - סגנית מנהלת משק
ד”ר יפת ענב - מנהלת היחידה להריון בסיכון גבוה

ד”ר ראט שושנה - רופאה מומחית בכירה אנדוקרינולוגיה ילדים
ד”ר רונן עפרי - מינוי בפועל כמנהל יחידת א.א.ג

שרלין רחל - סגנית מנהל שירותי מינהל במרפאות

שגרירי המרכז הרפואי 
ארגון  מטעם  מחקר   במענק  זכייתה  על  יולדות,  מחלקת  אחות  איברהים,  לנוהא  ברכות 
נעמת, לשנת 2021, על עבודת הדוקטורט שלה בתחום השוויון בין המינים ולימודי מגדר. 
נושא  חיפה.  אונ’  והבריאות של  הרווחה  לסיעוד בפקולטה למדעי  דוקטורנטית  היא  נוהא 
האישה  גוף  של  הפוליטיקה  להבנת  כפריזמה  יזומות  הריון  הפסקות  הוא  שלה  המחקר 

הערבייה בישראל.
נוהא מסבירה “הדיון בתחום הפסקות ההיריון היזומות אצל נשים ערביות בחברה הישראלית 
יכול לקדם את ההבנה של מציאות החיים המורכבת שלהן ושל האופן בו הן מבינות אותה. 
המחקר יתעד וינתח את חוויותיהן של הנשים סביב הפסקות ההיריון וכיצד הן מפרשות אותן 
בהקשר של תפיסות הסביבה, לאום ומעמד, יחסי מגדר, מיניות, זוגיות ומשפחה, אוטונומיה 
ושליטה. בנוסף על כך תיעוד חוויותיהן של הנשים בנושא יתרום להשמעת קולן של נשים 

ערביות במרחב הציבורי ישראלי”.
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חדשות

ח”כ עלי סלאלחה )מרצ( חבר ועדת הבריאות בכנסת, הגיע לביקור 
במרכז הרפואי פדה-פוריה. בפגישה הציג  ד”ר ארז און מנהל המרכז 
הרפואי, את השירותים הרפואיים החדשים שנוספו בביה”ח לרווחת 
תושבי האזור בשנים האחרונות  והדגיש את הפערים הקיימים בשרותי 
החיים  תוחלת  שבצפון  סוד  לא  “זה  לפריפריה,  המרכז  בין  הרפואה 
קצרה יותר, התמותה מסוכרת וממחלות כליה גבוהה יותר, יש בעיות  
כרוניות של עישון, השמנת יתר, סוכרת, מחלות לב וכלי דם, אבל זו 
לא גזירה משמים אנחנו יכולים לשנות את המציאות הזו. החברה פה 
חולה יותר, וסובלת יותר, ועדיין המשאבים פחותים משמעותית. בכל 
כלומר  לנו,  שמוקצים  המשאבים  מבחינת  נחותים  אנחנו  קריטריון 
הפער רק הולך וגדל. לכן, נדרשת החלטה שתיצור העדפה מתקנת 
מערכת  לראשי  לנו,  שתתנו  היא  שלנו  הבקשה  לפריפריה.  ותמריץ 

הבריאות בצפון לעשות את השינוי”. 

וציין,  חדשים  רפואיים  שירותים  של  ארוכה  רשימה  הציג  און  ד”ר 
תלויים  הם  פרטית  לרפואה  להגיע  אפשרות  אין  האזור  “לתושבי 
להם  לתת  היא  עצמנו  על  שלקחנו  המשימה  הציבורית.  ברפואה 
מענה. אנחנו והציבור בצפון זקוקים לעזרה שלכם בכנסת. בעדיפות 
עליונה אנחנו מבקשים את העזרה שלך כדי להקים מכון איזוטופים, 
אנחנו ביה”ח היחידי )מלבד יוספטל( ללא מכון איזוטופים וזו מציאות 

שמחייבת  קשה  מאד 
לפני  חולה  לשלוח  אותנו 
אחר  בבי”ח  למיפוי  ניתוח 
לכאן  אותו  להחזיר  ואז 
לביצוע הפעולה הנדרשת. 
אין הצדקה להקשות ככה 

על המטופלים שלנו “.  

בסיור ביקר ח”כ סלאלחה 
מש’  ע”ש  הלב  במערך 
קיטנר ומש’ דוידאי ובמרכז 
שצפוי  המוח  צנתורי 
הקרובים  בימים  להיפתח 

ולאחר מכן באתר הבנייה של מרכז השיקום לצפון. 
ותושב  הבריאות  בוועדת  “כחבר  סלאלחה,  ח”כ  אמר  לסיכום, 
המרכז  בין  הבריאות  פערי  צמצום  למען  מחויב  אני  הגליל 
לחברה  מצוין  מענה  ונותן  פועל  פוריה  ביה״ח  לפריפריה. 
שאותה אני מייצג - החברה הערבית והדרוזית. אני אפעל מתוך 
הממשלה ומול שר הבריאות לשיפור הקצאת המשאבים של בית 
החולים ותקצוב עבור מכון איזוטופים. לכולנו, ללא תלות במיקום 

גיאוגרפי מגיע רפואה טובה ובריאות טובה יותר”. 

ד”ר אורנה שמחון, מנהלת מחוז הצפון במשרד החינוך הגיעה ביום 
ד”ר  סקר  הדברים  בפתח  הרפואי.  במרכז  לביקור   26.10.21 שלישי, 
רפואיים  שירותים  של  ארוכה  שורה  הרפואי,  המרכז  מנהל  און  ארז 

חדשים שנוספו לרווחת תושבי האזור בשנים האחרונות. 
לאחר מכן הוא התמקד בפרויקט הלאומי של הקמת מרכז השיקום 
לצפון. “מדובר בפרויקט היסטורי, בית חולים שיקומי ראשון שמוקם 
ייתן מענה לפער האדיר בתשתיות  לרעננה! מרכז השיקום  צפונית 
השיקום בצפון. מבחינתנו נושא הילדים הוא בעדיפות עליונה, מרכז 
השיקום לצפון ייתן מענה לשיקום ילדים שמאד חסר היום לתושבי 
הצפון. המרכז החדש יכלול מחלקת אשפוז ילדים ומחלקה לאשפוז 
יום ילדים בנוסף, אנחנו מתכננים בי”ס שייתן מענה כולל ורחב לילדים 

המטופלים“. 
הוסיף,  גריאטרי  לשיקום  המחלקה  מנהל  אוברמן,  אמיתי  ד”ר 
הראשון,  בשלב  כבר  יפתחו  לילדים  השיקומיות  האשפוז  “מחלקות 
להערכתנו בעוד כשנתיים. אנחנו מדברים על 18 מיטות באשפוז ועוד 
בית  לקום  מתוכנן  הילדים  בקומת  שיקומי.  יום  לאשפוז  מיטות   18
ספר שיכלול ארבע כתות לימוד ושני חדרי טיפול. מה שמנחה אותנו 
בתכנון הוא לשים את המטופל במרכז, כל השירותים יהיו סביב הילד, 
הכל באותה קומה. אנחנו זקוקים לסיוע שלכם, ד”ר שמחון בהערכות 
להקמת ביה”ס הייחודי במרכז השיקום כדי שביה”ס יפתח ביחד עם 

הפתיחה של המחלקות”. 

בביה”ח  החינוכי  המרכז  מנהלת  את  ברכה  שמחון,  אורנה  ד”ר 

נרתמים  “אנחנו  וציינה,  כניסתה לתפקיד  על  רונן  גליה  פדה-פוריה, 

למשימה ויחד נקים את בית הספר במרכז השיקום.  נעשה הכל כדי 

לשתף פעולה בהגשמת החזון, לסייע לילדים הזקוקים לשיקום ולבני 

משפחותיהם, ולתת להם את כל המעטפת הנדרשת לצורך שיקומם 

לצד השיקום הפיסי. חשוב לי לסייע לכם בכל ההיבטים החינוכיים, 

המטרה היא לגבש תפיסה ומודל חדש לבי”ס, שיהיה שם דבר” .

ח”כ סלאלחה בביקור במרכז הרפואי 
ח”כ עלי סלאלחה, חבר ועדת הבריאות בכנסת הגיע לביקור וסיור במרכז הרפואי 

תוכנית להקמת בי”ס לילדים במרכז השיקום לצפון   
מנהלת מחוז הצפון במשרד החינוך, ד”ר שמחון וצוות המשרד הגיעו כדי לגבש תוכנית 

להקמת בי”ס לילדים במודל מיוחד במסגרת מרכז השיקום לצפון.
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לזכר ד״ר גייגר חדשות

בחודש יולי, במלאת שנה לפטירתו של ד”ר רולנד גייגר, התקיים 
טקס מרגש במהלכו נקראה מחלקת הילדים אותה הקים לפני 

56 שנים, על שמו של מנהל המחלקה והרופא האהוב. 
שנים   27 במשך  ויילודים  ילדים  מחלקת  כמנהל  שימש  גייגר  ד”ר 
)1965-1992(. אשתו של ד”ר גייגר אליענה וילדיו לצד בני משפחה 
הנהלת  חברי  ואיתם,  בטקס.  הנכבדים  האורחים  בין  היו  וחברים, 
ובעלה אלי  ידידי ביה”ח זהרה דוידאי,  יו”ר עמותת  המרכז הרפואי, 
מנהל  זיד  אבו  סעיד  ד”ר  ובראשם  הילדים  מחלקת  צוות  דוידאי, 
המרכז  ועובדי  גייגר,  ד”ר  אצל  מתמחים  שהיו  רופאים  המחלקה, 

הרפואי. 
ד”ר ארז און, מנהל המרכז הרפואי, פתח ואמר “עבורנו זהו רגע מאד 
מרגש של סגירת מעגל. הסיפור מתחיל ב-1965 כשד”ר גייגר הגיע 
לכאן מצרפת והקים בשתי ידיו את מחלקת הילדים, אכן קמה פה 
מחלקה לתפארת. כמה שנים לאחר מכן הוא הקים גם את מחלקת 
הילודים והפגייה, במשך כ-30 שנים הוא ניהל את המחלקות האלה 
ששמען יצא למרחוק. אני, כילד שגדל בטבריה גדלתי על ה”מותג” 
באזור  דבר  ושם  הידיעה  בה’  הרופא  היה  הוא  גייגר,  ד”ר  שנקרא 
כולו. זו גאווה גדולה לראות את 
העשייה  של  המרשים  התוצר 
המוכשר  התלמיד  שלו,  הרבה 
זיד  אבו  ד”ר  גייגר,  ד”ר  של 
כיום את מערך הילדים  שמנהל 
המתמחים  אותם  וכל  שלנו 
מחלקות  למנהלי  מאז  שהפכו 
ויחידות. בשנים שחלפו מחלקת 
וגדלה,  התפתחה  הילדים 
כירורגיה  כמו  שירותים  הוספנו 
נוירולוגיה,  קרדיולוגיה,  ילדים, 
ילדים.  נמרץ  טיפול  וכמובן 
החודש פתחנו שירות חדש נוסף 
- אנדוקרינולוגיה ילדים. ויש לנו 
לדוגמא  כמו  רבות  תוכניות  עוד 
פתיחת אשפוז יום לילדים ועוד”. 
ידידי  עמותת  יו”ר  דוידאי  זהרה 

ביה”ח ובעלה אלי דוידאי, סיפרו על ההכרות רבת השנים של מש’ 
דוידאי החל מהאבא בני ז”ל עם משפחת גייגר והקשר המיוחד עם 
לבנון  מלחמת  בתקופת  לראשונה  תרמו  הם  לה  הילדים  מחלקת 
השנייה. “ד”ר גייגר היה הרופא של כל המשפחה שלי בעמק הירדן. 
אבל מעבר לכך, זה יוצא דופן וראוי להערכה כשמישהו בוחר לתרום 
הרפואי,  למרכז  חם  קשר  קשורים  גייגר  ומשפחת  אורי  בפריפריה. 
מעריכים  מאד  ואנחנו  לאחרונה  וגם  השנים  לאורך  רבות  ותרמו 
שם  את  להסב  בשמחה  הסכמנו  לכן  תרומתם,  את  ומוקירים 

המחלקה על שמו של ד”ר גייגר”.  
זכריה נאפסו, ראש המועצה המקומית כפר כמא, ברך בשם ראשי 
הרשויות וציין, “ד”ר גייגר היה רופא אצלנו בקופ”ח, הוא לא היה רק 
רופא הוא היה בן אדם. גם כשכבר יצא מהמרפאה ומישהו הגיע הוא 
וכשהגיע הביתה היה מתקשר למשפחות   . אותו  וקיבל  חזר חזרה 
לשאול לשלום הילד ואיך הוא מרגיש... ד”ר גייגר היה ויישאר מיוחד 

בליבנו”. 
ד”ר אורי גייגר, בנו של ב אמר, “כולנו נולדנו לתוך החיבור הזה עם 
שקרן  שמח  אני  הרבה.  כאן  ובילינו  כאן  גדלנו  פוריה  פדה  ביה”ח 
)אשתי( ואני יכולים לעזור למרכז הרפואי שבו נולדתי וגדלתי. אנחנו 
שלי  אמא  גם  ילדים,  לגן  כאן  הלכתי  הרופאים,  בשכונת  כאן  גרנו 
עבדה פה במחסן הציוד הרפואי... כשחלפו השנים חמי פרס חיבר 
וקישר אותנו עם עמותת הידידים ואנחנו נעשה כל מאמץ כדי לגייס 
לביה”ח תרומות ותורמים בארה”ב... אבא יקר השארת אחריך מפעל 
חיים מפואר בפוריה ואנחנו נפעל להמשיך את המורשת שלך ולעזור 

לביה”ח לצמוח! “ 
ההנצחה  שלט  מעל  הלוט  הסרת  לטקס  האורחים  עברו  בהמשך 
זיד  גייגר בכניסה למחלקת הילדים. ד”ר אבו  רולנד  לזכרו של ד”ר 
ואמר, “הגעתי למחלקה ב1989  גייגר  מנהל המחלקה הודה למש’ 
דוגמא  בו  ראיתי  הראשון  מהרגע  המח’,  מנהל  היה  גייגר  כשד”ר 
ומופת לכל רופא. בנוכחותו כאן הרגשנו שיש לנו גב איתן שאפשר 
תמיד להישען עליו. אנחנו ספגנו את המורשת שלו ואין ספק שעדיין 
מתנהלים לפיה. הוא היה מנהל מחלקה, קלינאי בחסד עליון ומורה 

ואפשר להגיד אבי רפואת הילדים באזור שלנו”. 

טקס קריאת מחלקת הילדים ע”ש ד”ר גייגר ז”ל  
במלאת שנה לפטירתו של ד”ר רולנד גייגר, התקיים במרכז הרפואי טקס מרגש במהלכו 

נקראה מחלקת הילדים על שמו של רופא הילדים האהוב.
 ד”ר גייגר הקים וניהל את מחלקת ילדים ויילודים במשך 27 שנים! 

מימין: ד״ר און, זהרה דוידאי, אליענה גייגר, ד״ר אורי גייגר
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סטארט אפ

לאחר התמודדות מותחת ומרתקת הסתיימה תחרות הסטארט 
 ,ARBELON ’חב ,MEDIMOR ’אפ הראשונה עליה הכריזו חב

חב’ Mhealth Israel והמרכז הרפואי פדה-פוריה. 
התחרות  של  הגמר  חצי  בשלב  חברות.   72 ניגשו  לתחרות 
שהתקיים בתחילת אוקטובר במרכז הרפואי בחר צוות השופטים 
חצי  לשלב  שהגיעו  חברות   7 מתוך  לגמר,  שעלו  חברות  ארבע 

 .Plas Free, Liber Di, PATHKEEPER, OMEQ .הגמר
חברת זכתה   25.10.21 ב  אביב  בתל  שהתקיים  הגמר   בארוע 
חולי  עבור  ביתי  לטיפול  חדשני  מענה  פיתחה  אשר   Liber Di
בסך  פרס  הוענק  המאושרים  לזוכים  פריטוניאלית.  דיאליזה 
100,000 ₪ לצד סיוע בשלב הניסויים הקליניים שיתקיימו במרכז 

הרפואי פדה-פוריה. 
עדי גור, מנהל חב’ ההשקעות ARBELON אשר עומד מאחורי 
היוזמה הסביר, “אנחנו חב’ השקעות שמשקיעה בחברות סטארט 
אפ. רצינו ליצור מיזם באזור שלנו שייתן ביטוי לחב’ מדימור וגם 
הרפואי  המרכז  עם  הפעולה  לשיתוף 
ובדרך זו ליצור בסיס לעבודה משותפת 
און, אהב את  ד”ר  בעולמות החדשנות. 
שפירו  ללוי  חברנו  הבא  בשלב  היוזמה. 
התחלנו   ,MHEALTH Israel מנכ”ל 
מההיענות  התרשמנו  ומאד  לפרסם 
הגבוהה של יזמי הסטארט אפ. החלום 
חדשנות,  של  מוקד  כאן  להצמיח  הוא 
בפדה- קליניים  ניסויים  של  השילוב 
באזור  יצמיח  וייצור,  הנדסה  עם  פוריה 

תעשייה רפואית“. 
בועז יוסף, יו”ר הועדה הממונה בטבריה, 
ברך על היוזמה ואמר, “אני שמח ונרגש. 
מתחוללת פה מהפכה של ממש מפעל 
זה  עובדים,   200 כבר  מעסיק  מדימור 
נסייע  ואנחנו  דבר,  לכל  הייטק  מפעל 

לכל מפעל הייטק שייתן פתרונות תעסוקה לתושבי העיר. אנחנו 

שיהיה  קרקע  דונם   80 של  לשיווק  בקרוב  לצאת  מתכננים  גם 

הזה שרק  החיבור  על  הרפואי  למרכז  מודה  אני  להייטק.  מיועד 

מעצים את המיזם ומאחל לכולם הצלחה רבה”. 

הרפואי,  במרכז  החדשנות  נושא  מרכזת  יעקב,  בן  קלאודיה 

לכל חלקי  יחידת חדשנות שתפקידה להתחבר  “הקמנו  אמרה, 

האקו סיסטם, האקדמיה, סטארט אפים, גופים מממנים, חברות 

הייטק והקהילה היזמית. המטרה שלנו היא לעזור בחיבור בין כל 

הגורמים ולהביא את המיזמים והרעיונות לשלב הביצוע”. 

ד”ר ארז און, מנהל המרכז הרפואי סיכם, “בשנים האחרונות יצרנו 

כאן מהפכה, ואנחנו ממשיכים להביא עוד ועוד שירותים רפואיים 

מחקר  לצד  הרפואית  האיכות  האזור.  לתושבי  חסרים  שהיו 

השלב  לעתיד.  ביה”ח  את  יצעידו  אשר  הנדבכים  הם  ואקדמיה 

הבא הוא תחום החדשנות, התחרות הזו היא הסנונית הראשונה. 

כולנו מלאי גאווה במתמודדים שזכו, אנו מצפים לעבוד איתכם 

בהמשך”. 

תחרות הסטארט אפ הרפואי       
חברת הסטארט אפ Liber Di היא הזוכה בתחרות הסטארט אפ הרפואי עליה הכריזו 
חב’ MEDIMOR, חב’ ARBELON, חב’ Mhealth Israel והמרכז הרפואי פדה-פוריה. 
החברה זכתה במענק של 100,000 ₪ וסיוע בשלב הניסויים הקליניים במרכז הרפואי. 
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הרופאים הטוביםסטארט אפ
רופאי פדה-פוריה ברשימת 
המומחים הטובים בישראל 

כבוד! ארבעה רופאים מומחים מנהלי יחידות ומחלקות במרכז הרפואי נבחרו 
לרשימת הרופאים המומחים הטובים בישראל, של חברת הדרוג דן אנד ברדסטריט 

ארבעה רופאים מובילים מצוות המרכז הרפואי  פדה-פוריה נבחרו 
פירסמה  אותה  בישראל,  הטובים  המומחים  הרופאים  לרשימת 

 .duns’ 100 medical לראשונה חברת הדרוג דן אנד ברדסטריט

במערך  יחידות  מנהלי  הם  הנבחרים  מהרופאים  שניים  כי  נציין 
הקרדיווסקולארי ע”ש מש’ קיטנר ומש’ דוידאי. הרופאים  שנבחרו 
מנהל   - נעאג’  אל  אבו  עימאד  פרופ’  הם:  היוקרתית  לרשימה 
המחלקה לכירורגיית פה, פנים ולסתות. ממערך הלב: פרופ’ שמי 
קרסו  - מנהל היחידה לדימות בלתי פולשנית במערך הלב, ד”ר 
ארז קכל - מנהל יחידת ניתוחי לב וחזה. וד”ר חנין ג’באלי חביב  
- מנהלת יחידת העינים.  בכתבה גדולה אשר פורסמה בישראל 
היום, הוצגה רשימת הרופאים המומחים הטובים בישראל.  מדובר 
במיזם דירוגים חדש של חברת דן אנד ברדסטריט שבחן מאות 
רופאים מכל רחבי הארץ וזאת בכדי לדרג את רופאי ישראל לפי 

מדד איכות מקצועי.   

ד”ר ארז און, מנהל המרכז הרפואי, ברך את הרופאים המובילים 
על ההישג המרשים,

להביא  היא  רפואי  כמרכז  שלנו  המשימה  לכולנו!  וגאווה  “כבוד 

לתושבי הצפון רפואה איכותית. יחד נפעל להגשמת חזון המרכז 

הרפואי תוך חתירה למצוינות , כבוד הדדי, יושרה, חמלה וענווה.  

ולהמשיך  חסרים,  רפואיים  שירותים  עוד  לפתוח  פועלים  אנו 

לשפר ולהשתפר למען תושבי האזור כולו“.  

מיצב  שלנו  דם  וכלי  חזה  הלב,  “מערך  ציין,  קרסו   שמי  פרופ’  

המערכים  של  הראשונה  בשורה  האחרונות   בשנים  עצמו  את 

המובילים בישראל! וכך גם בתחום הקרדיולוגיה הבלתי פולשנית 

)הדמיה לבבית(. צברנו מוניטין רב, אנחנו מבצעים  מגוון בדיקות 

דימות, כולל אקו )אולטרסאונד של הלב(., CT, ו-MRI של הלב. 

היחידה מאפשרת אבחון יעיל ומדויק של מחלות לב רבות, כולל 

מחלות לב מבניות. בעזרת דימות מתקדמת מתאפשר ביצועם 

 mitral( מסתמים  תיקון  כגון  בצנתור,  מתקדמים  טיפולים  של 

clip(, סגירת אזנית העלייה”.  
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חדשות

תרומה ליחידת שבץ מוחי  
מונירה רוק תרמה 50,000 ₪ עבור המחלקה לנוירולוגיה לזכרו של בעלה אליאס רוק  

מרפאה חדשה - לטיפול במחלות מעי דלקתיות   
שירות חדש במרכז הרפואי, במסגרת פעילות מכון הגסטרואנטרולוגיה  נפתח שירות למחלות מעי 
דלקתיות )IBD(. מרפאת IBD שבראשה עומד ד”ר ראפע שלבי, מופעלת על ידי צוות רב תחומי 

ונותנת טיפול לחולים עם מחלות מעי דלקתיות בכל שלבי החיים, ובשלבי המחלה השונים. 

המוחי,  השבץ  יחידת  וצוות  הרפואי  המרכז  הנהלת  חברי 
נפגשו עם מונירה רוק ובני משפחה נוספים כדי להודות להם 
המוחי  השבץ  ליחידת  תרומה  להעניק  המרגשת  היוזמה  על 
לזכרו של אליאס רוק. מונירה שבעלה אליאס, היה מאושפז 
של נכבד  סכום  לתרום  החליטה  ביחידה,  בעבר   וטופל 

50,000 ₪ למען המחלקה לנוירולוגיה. 

ד”ר ניזאר חוראני, מנהל יחידת שבץ מוחי פתח ואמר, “התרומה 
ספק  אין  המחלקה.  וקידום  בפיתוח  לנו  ותסייע  חשובה,  שלכם 
משמעותית  בצורה  שדרג  הרפואי  המרכז  האחרונות  שבשנים 
המחלקה  גם  מוחי.  לשבץ  היחידה  הקמת  עם  הפעילות  את 
לנו  תאפשר  שלכם  התרומה  והתפתחה.  גדלה  הנוירולוגית 

להנגיש עוד שרותים דחופים וחיוניים לתושבי האזור”. 

של  ולאחיו  למונירה  הודה  הרפואי  המרכז  מנהל  און,  ארז  ד”ר   
וציין, “זה מפגש מיוחד עבורנו,  אליאס ז”ל, האלא ועאוני בחום, 
אותך  להכיר  חשוב  לנו  היה  לליבנו,  מאד  נגעה  שלך  התרומה 
יחידת  משפחותיהם.  ובני  המטופלים  של  בשמם  לך  ולהודות 
השבץ המוחי היא יחידה שהוקמה רק בשנים האחרונות, מדובר 
בשירות מציל חיים שהיה חסר לתושבי האזור ועכשיו הוא זמין. 
הנדיבות שלך נותנת לנו את המוטיבציה להמשיך לפתח ולהוסיף 
עוד שירותים רפואיים למען כל תושבי האזור. תודה מקרב הלב !” 

מונירה רוק אמרה בהתרגשות, “היה לי חשוב לתרום לזכרו של 
בעלי. אנחנו מאד מעריכים את ד”ר חוראני ואת המשימה האדירה 
עילבון,  תושבי  אנחנו  עצמם.  על  לקחו  הנפלא  והצוות  שהוא 
פשוט  זו  והיום  מפותח  ולא  קטן  היה  ביה”ח  בעבר  איך  זוכרים 

גאווה לכולנו. מאחלים לכם שתמשיכו להתפתח ולהתקדם!”. 

היום מאד  “המפגש  סיכמה,  ז”ל  אליאס  רוק, אחותו של  האלה 
ואני אשמח להוסיף תרומה משלי על התרומה של  מרגש אותי 
מונירה. אני יודעת שזו היתה המשאלה של אחי לתרום לביה”ח 

ואני שמחה מאד שאנחנו יכולים לתרום ולעזור”. 

מכון  פעילות  במסגרת 
של  הגסטרואנטרולוגיה 
נפתח  הרפואי,  המרכז 
למחלות  שירות  לאחרונה 
 .)IBD( דלקתיות  מעי 
שבראשה   IBD מרפאת 
שלבי,  ראפע  ד”ר  עומד 
כוללני  טיפול  נותנת 
מחלות  עם  למטופלים 
שלבי  בכל  דלקתיות  מעי 
המחלה  ובשלבי  החיים, 
מופעל  השירות  השונים. 
 : תחומי  רב  צוות  ידי  על 
יסמין מאיר, אחות שירות ה IBD, ירדן בלום דיאטנית וטליה וולף 
כמו  היא להתמקד בהיבטים שונים של המחלה,  עו”ס. המטרה 

תזונה, אורח חיים, ורווחה נפשית ופיסית. 
הסובלת  העמק  ממגדל   )21( דיין  שני  את  פגשנו  במרפאה 
ממחלת קרוהן “אני מטופלת מאז גיל 18, הייתי נוסעת ממגדל 
מרפאה  פה  שפתחו  שלבי  מד”ר  כששמעתי  לת”א.  העמק 
התחלתי להגיע לפוריה. כאן יש לי את כל הטיפול המקצועי, תחת 
גג אחד. כחולה כרונית, מאד חשוב לי שיהיה לי מענה זמין. אני 

מקבלת יחס אישי וטיפול מקצועי, בכל שאלה או בעיה אני יודעת 
שאני יכולה להתקשר ליסמין ולקבל מענה“. 

ד”ר ראפע שלבי, מנהל השירות, מפרט על חשיבותו של השירות 
החדש “השירות לחולים במחלות מעיים דלקתיות היה חסר מאד 
לנסוע  נאלצו  והם  כתובת  הללו  לחולים  היתה  לא  בעבר  באזור, 
מענה  להם  נותן  שלנו  השירות  היום  הארץ.  למרכז  או  לרמב”ם 
דרך  לאבחון,  בדיקה   - מהאנדוסקופיה  החל  לבית.  קרוב  מלא, 
הטיפול והליווי לאורך השנים. מחלות מעי דלקתיות הן דינאמיות 
ולעיתים יש סיבוכים כירורגיים שמתפתחים ונדרש ניתוח. אנחנו 
פועלים בשיתוף פעולה עם המומחים הכירורגיים והראומטולוגים 
את  ומרכזים  המטופל  עבור  החיבור  את  עושים  הרפואי,  במרכז 
הכל, לפי הצורך מפנים לכירורג, ראמטולוג או בדיקת MRI כאן 

במרכז הרפואי”. 

יסמין מאיר מוסיפה, “מחלות הקרוהן והקוליטיס שכיחות, וחולים 
רבים מתמודדים עמן. אנחנו מספקים להם טיפול כוללני, וזמינים 
עבורם לסייע ולתת להם מענה. מגיעים אלינו מטופלים מכל אזור 
הצפון עד רמת הגולן וקריית שמונה אנו שמחים להעניק להם את 
השירות הזה ולתת להם את התחושה שהם לא לבד ושאנו מקור 

תמיכה משמעותי עבורם״
לתיאום תור, יש ליצור קשר עם מכון הגסטרו: 04-6652442
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חדשות חדשות
לראשונה, לאחר הפסקה ממושכת בשל הנחיות הקורונה, חידשו 
לגיל  בריאות  יום  וארגנו  המסורת  את  גולן  האזורית  במועצה 
התקיים  הגולן  לוותיקי  הבריאות  יריד  חיספין.  במתנ”ס  השלישי 
הבריאות  יחידת  מנהלת  נאור,  מיכל  ע”י  ואורגן  ב-19.10.21 
במועצה בשיתוף עם מחלקת הוותיקים במועצה והמרכז הרפואי 

פדה-פוריה. 

למעלה מ-90 מוותיקי הגולן הגיעו ליום הבריאות שהיה מגוון וגדוש 
בפעילויות. בחלק הראשון של היום הפעילו נציגי המרכז הרפואי 
דוכני ייעוץ ובדיקה: הפיזיותרפיסטית חגית צרי, הדריכה והדגימה 
ולילך שביט ביצעו בדיקות לחץ  תרגילים, האחיות אילנה אהרון 
דם, וסוכר בדם. גלית מגריל, מנהלת המחלקה לתזונה קלינית, 
שפירא,  איילת  תזונה,  בנושאי  וייעוץ  להדרכה  עמדה  הפעילה 
המסייעים  אביזרים  לגבי  והכוונה  ייעוץ  נתנה  בעיסוק,  מרפאה 
לשיקום ולתפקוד בבית, עו”ס לימור קורטקין איישה את עמדת 
מרכז סגולה - למתן מידע על זכויות קשישים מטופלים בביה”ח, 
אדי  כרטיסי  על  החתימה  ההשתלות  מתאמת  שטיין,  ומלכה 

לתרומת אברים. 

און,  ארז  ד”ר  הרצאות.  שתי  התקיימו  היום  של  השני  בחלק 
ולסגנו  רוקח  חיים  המועצה  לראש  הודה  הרפואי  המרכז  מנהל 
גל גפני על שיתוף הפעולה ועדכן את המשתתפים לגבי רשימה 
נפתחו במרכז הרפואי בשנה  ארוכה של שירותים חדשים אשר 
האחרונה. “אני יכול לומר בביטחון שמערך הלב ע”ש מש’ קיטנר 
ומש’ דוידאי, הוא בחמישייה הפותחת של מערכי הלב בישראל! 
המתקדמים  שהם  חדשים   CT מכשירי  שני  לאחרונה  רכשנו 
 .CT בעולם, כך שנוכל לקצר משמעותית את ההמתנה לבדיקת
גם בנייתו של מרכז השיקום לצפון אשר ייתן מענה לכלל תושבי 
שייתן  שיקומי  חולים  בית  על  מדברים  ואנחנו  מתקדמת  האזור 
מענה שלא קיים היום צפונית לרעננה, גם בתחום שיקום לילדים 

וגם למבוגרים”. 

מוח  לצינתורי  המרכז  ומנהל  מוח  מצנתר  מאירוביץ’,  ערן  ד”ר 
בישר למשתתפים שהמרכז החדש הכולל מכשיר צנתורים הכי 
מתקדם בעולם, יחל לפעול כבר בחודש הבא, “תוך ימים ספורים 
נפתח את המרכז לצינתורי מוח לתושבי הגליל המזרחי! עד היום 
לא היה מרכז לצנתורי מוח בכל אזור הגליל המזרחי או העמקים. 
חולים עם שבץ מוחי חריף שנזקקו לצנתור מח הועברו לנהריה 
ב-5%,  עולה  למוות  שהסיכון  היא  העיכוב  משמעות  חיפה.  או 
עד  ל-15%  יעלה  עצמאי  תפקוד  יכולת  שיאבד  החולים  ואחוז 
20%. אנחנו מדברים על ירידה בתפקוד של עד 10%, בכל שעה 
להביא  היא  על עצמנו  טיפול. המשימה שלקחנו  ללא  שחולפת 
צנתורי מח לפריפריה וכך להציל חיי אדם ולמנוע נזק בלתי הפיך 

למח ונכות“.

מיה צבן, דוברת המרכז הרפואי והממונה על קשרי קהילה, סיכמה, 
“היה יום מאד מעניין ומוצלח אנחנו נרגשים לחזור לפעילות פנים 
ולפגוש את התושבים. שמחנו לראות  אל פנים, להגיע לקהילה 
והעניין הרב של המשתתפים. בעזרתה  את ההשתתפות הערה 

של מיכל נאור, נמשיך לתכנן ולארגן מפגשים נוספים”.  

יום בריאות לגיל השלישי לתושבי 
מועצה אזורית גולן     

מעל 90 תושבים מוותיקי הגולן הגיעו ליום הבריאות לגיל השלישי אותו ארגנה המועצה 
האזורית גולן בשיתוף עם המרכז הרפואי פדה-פוריה.

מימין: מיכל נאור, ד״ר און, חיים רוקח, אביטל פלכטמן 
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מחלקת עיניים

לפני מספר חודשים יחידת העיניים שגדלה והתפתחה באופן 
)הם  קצרה  לשיחה  ישבתי  כמחלקה.   הכרה  קיבלה  מרשים, 
לא יכלו להתפנות לשיחה ארוכה( עם ד”ר חנין ג’באלי חביב 

מנהלת המחלקה ועם הצוות המוביל. 

פדה- הרפואי  המרכז  של  העינים  יחידת   2021 אפריל  בחודש 
פוריה קיבלה הכרה רשמית כמחלקה. הכרה זו היא בעצם ביטוי 
לתהליך המרשים שעברה היחידה בשנים האחרונות. צעד אחר 
כולו.  באזור  דבר  לשם  המחלקה  הפכה  הדרגתי  בתהליך  צעד, 
מטופלים מגיעים מכל אזור הצפון כדי לקבל כאן ייעוץ מקצועי 

וטיפול.  

ניכר:   באופן  גדל  המחלקת  צוות  גם   בביקוש,  לגידול  בהמשך 
המחלקה מונה 13 רופאים בכירים, 8 מתמחים, 3 צלמים רפואיים 

ואורתופטיסטית, 2 אחיות ו2 מזכירות. 

השירותים  ורשימת  נוספו  בעבר  היו  שלא  שירותים  של  שורה 
מחלקת  הבכירים  הרופאים  לדברי  ביותר.   מרשימה  החדשים 
היא בעלת  חנין  ד”ר  והעומדת בראשה,  העינים של פדה-פוריה 
מוניטין מאד יוקרתי ולכן מבוקשת בקרב רופאים שרוצים להגיע 

להתמחות כאן. 

ד”ר חנין מעדיפה להפנות את הזרקורים לכיוון הצוות שגיבשה,  
להתעדכן,  שמקפיד  ודינמי,   צעיר  בכיר  מקצועי  צוות  לנו  “יש 
חדשות  וטכניקות  פעולות  מוסיפים  הזמן  כל  ואנחנו  להתפתח 

וחדשניות. הצוות מגובש ויש כאן אוירה טובה ומעצימה. הייחוד 
של המחלקה שלנו הוא שיש לנו את כל תתי ההתמחויות בתחום 
העינים, יש לנו התמקצעות שהיא יוצאת דופן בצפון ובפריפריה. 
אבל  בפריפריה  ממוקמים  אנחנו  אמנם  להדגיש,  חייבת  אני 
השירות שאנחנו מציעים עומד בשורה אחת עם כל בית חולים 
גדול במרכז הארץ! זו הסיבה שמגיעים אלינו מטופלים שמופנים 
מכל קופות החולים. בתי חולים אחרים מפנים אלינו את המקרים 
הקשים והמורכבים יותר. בהרבה השקעה ומאמץ פיתחנו וקידמנו 
מובילה  מחלקה  של  למעמד  שהגענו  גאה  ואני  המחלקה  את 

בצפון!” 

ד”ר נח’ול נח’ול - מנהל שירות רשתית 
בתחום הרשתית, הכולל שורה של פעולות וגם ניתוחים, הגדלנו 
את נפח הפעילות ואת האפשרויות הטיפוליות.  אנחנו מבצעים 
עדשה  קיבועי  שירות  הוספנו  הסוגים.  מכל  עיניות  תוך  הזרקות 
אצל  העין  לגלגל  קיבוע  עם  עדשה  בהשתלת  מדובר  בניתוח. 
מטופלים שאי אפשר להשתיל להם עדשה בשיטה הסטנדרטית 
או לאחר סיבוך של ניתוח קטרקט. אנחנו מקבלים היום הפניות 
איל  פרופ’  בנוסף  האזור.  ומכל  עפולה  מצפת,  עדשות  לקיבוע 
וד”ר  קלש  דורינה  ד”ר  את  כולל  שכבר  לצוות  הצטרף  מרגלית 

שריהאן עוואודה. 

באמצעותו  נייד,  חדש  לייזר  מכשיר  “רכשנו  מוסיף,  נח’ול  ד”ר 

עיניים ממוקדות על המטרה / מיה צבן  
שמעה של ד״ר חנין ג'באלי חביב, הולך לפניה. ד״ר חנין המהווה שילוב של מקצועיות 
עם נחישות וצניעות, הרכיבה צוות מקצועי מרשים והפכה את מחלקת העינים למרכז 

מצוינות המושך אליו מטופלים מכל אזור הצפון. 
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מחלקת עיניים
וגם  יכולים לטפל גם בהרדמה כללית  אנחנו 
בטשטוש. המכשיר החדש נותן מענה לטיפול 
שאינם  או  מוגבלויות  עם  אנשים  בילדים, 

משתפים פעולה.

ד”ר יומנה בסול - מומחית לקרנית
מקרי  של  גל  לנו  היה  האחרונה  בשנה 
זיהומים מאד קשים בקרנית שהצלחנו לטפל 
הקושי  למרות  מלא.  לריפוי  ולהגיע  בהם 
את  הרחבנו  הקורונה  עם  וההתמודדות 
השירות. הגדלנו  באופן משמעותי את מספר 
בשנה  מבצעים,  שאנחנו  הקרנית  השתלות 
האחרונה עשינו 27 השתלות בשיטות שונות. 

על  שצומחת  שכבה  )פטריגיום(-  ציפורן 
ביולוגי  בדבק  שימוש  עושים  אנחנו  הקרנית. 
שימוש  בלי  הניתוח  את  לבצע  שמאפשר 
ויש  יותר  מהירה  שההחלמה  כך  בתפרים 

פחות מקרים של חזרה של הציפורן. 

תוכניות לעתיד: בקרוב נתחיל לייבא קרניות 
ונוכל לתת מענה למטופלים רבים שממתינים להשתלת  מחו”ל 

קרנית. 

לטיפול  וזקוקים  חרוטית  מקרנית  שסובלים  מטופלים  לגבי 
שנקרא cross linking,  בקרוב נרכוש את המכשיר ונוכל לתת 

להם טיפול. 

ד”ר פאדי חדאד - מומחה גלאוקומה
שירות  מפעיל  וכעת  בלונדון  מהשתלמות  בקיץ  חזר  חדאד  ד”ר 
מספר  את  מכפילים  כבר  ״אנחנו  במחלקה.  חדש  גלאוקומה 
מבצעים  בנוסף  בשבוע,  מקבלים  שאנחנו  הגלאוקומה  מטופלי 
ניתוחים חדשים כשהמטרה להגדיל את זמינות הניתוחים להורדת 
לחץ תוך-עיני, הן מבחינת הכמות והן מבחינת הוספת הטיפולים 
הגלאוקומה  לניתוחי  בנוסף  ביותר.  והמתקדמים  החדשים 
 MIGS בעזרת  חדישים  ניתוחים  מציעים  אנחנו  הקלאסיים, 

.ISTENT ניתוחי גלאוקומה זעיר-פולשניים( דוגמת(

והרחבנו מאד את  לייזר חדשניים,  רכשנו שני מכשירי  לאחרונה 

האופציות הטיפוליות כך שניתן מענה לחולים מכל אזור הצפון. 
טיפול  מאפשר   )SLT לייזר  )מכשיר  הללו  המכשירים  אחד 
ניתנות  אשר  הקבועות  מהטיפות  חלק  במקום  בגלאוקומה 

למרבית החולים״.

וירטואלית, שתיתן  בתוכניות לעתיד: הקמת מרפאת גלאוקומה 
מענה לפניות מהקהילה ולמעקב אחרי המטופלים.

ד”ר ג’הארד האשול - מרפאת עדשות פרימיום
עדשות פרימיום הינם עדשות תוך עיניות מיוחדות אשר מפחיתות 
את התלות במשקפיים לאחר ניתוח קטרקט. עדשות אלו כוללות 
למרחק  גם  טובה  ראייה  שמאפשרות  מולטיפוקליות  עדשות 
וגם קרוב )בניגוד לעדשות הסטנדרטיות שמושתלות היום אשר 
טוריות  ועדשות  או רחוק(,  ראייה למוקד אחד, קרוב  מאפשרות 

שמתקנות צילנדר ומאפשרות ראייה טובה ללא משקפיים. 

למטופלים,  ומדידות  התאמה  בדיקות  עושים  אנו  במרפאה 
החולים  בתי  ברוב  מפותח  שאינו  החדש  השירות  את  ומציעים 

בצפון. 

לסיכום אומר ד”ר נח’ול, “כולנו חדורי מוטיבציה לתת את הטיפול 
לכאן  הגיעו  מהבכירים  רבים  למטופלים.  טוב  והכי  מקצועי  הכי 
ומנטורית טובה  וגם מורה  בגלל ד”ר חנין שהיא מנהלת מצוינת 
רוטציות  אצלה  לעשות  כדי  במיוחד  מגיעים  מתמחים  מאד. 

והדרכות, וזו מחלקה מאד מבוקשת ללימוד והדרכה”. 

וד”ר חנין מסכמת, “חדרי הניתוח החדשים שנפתחו אפשרו לנו 
להרחיב משמעותית את היקף הפעילות. אנחנו מנתחים חמישה 
ימים בשבוע לאורך כל היום ועד הערב, יש אפילו יום בשבוע שבו 
רוצים להמשיך  ניתוח במקביל. היינו  אנחנו מנתחים בשני חדרי 
ההמתנה  זמני  את  ולצמצם  הניתוחית  הפעילות  את  ולהרחיב 
עדיין  שאין  שירותים  להוסיף  שואפים   אנחנו  כן,  כמו  לניתוחים. 

בצפון כמו: מחלות גנטיות ואלקטרופיזיולוגיה”. 



המרכז הרפואי ע”ש ברוך פדה, פוריה | גליון מס’ 46 | נובמבר 2021  12

קפיצה אדירה
שנה לפתיחתם של חדרי הניתוח 
החדשים - רואים את השינוי / מיה צבן  

בסוף אוקטובר 2020 נחנכו שלושת חדרי הניתוח החדשים והמתקדמים, במעמד שר 
הבריאות נציגי קרן הלמלסלי ואורחים נכבדים נוספים. שנה לאחר שנפתחו, נפגשתי 

עם מנהל מחלקת ההרדמה ד”ר מרואן ארמלי ועם אילנה גורודצקי, האחות האחראית 
בחדרי הניתוח כדי לשמוע מהם על העבודה במתחם חדרי הניתוח החדשים. 

חדרי  שלושת  נחנכו   ,2020 באוקטובר  שהתקיים  חגיגי  בטקס 
בנייה  כולל  הפרויקט  עלות  הרפואי.  במרכז  החדשים  הניתוח 
ורכש של מכשירים וציוד מתקדם הסתכמה ב30 מיליון ₪. בטקס 
השתתפו שר הבריאות, ראשי הרשויות באזור ונציגי קרן הלמסלי 

אשר תרמה לפרויקט 1,850,000$. 

שלושת  הרפואי.  במרכז  היום  פעילות  מנתחות  מחלקות   13
במתחם  קיימים  ניתוח  חדרי  לארבעה  התווספו  שנבנו  החדרים 
המרכזי של חדרי הניתוח, מה שהביא להגדלה משמעותית בנפח 
שירותים  של  הוספה  לצד  הרפואי,  במרכז  הניתוחית  הפעילות 
ד”ר  ההרדמה  מחלקת  מנהל  עם  נפגשתי  חדשים.  כירורגיים 
בחדרי  האחראית  האחות  גורודצקי,  אילנה  ועם  ארמלי  מרואן 

הניתוח כדי להבין את משמעות השינוי. 

ד”ר ארמלי: “מחלקת הרדמה גדלה והיא כוללת היום 22 רופאים, 
מתוכם 10 רופאים מומחים. עם פתיחת חדרי הניתוח החדשים 
חדרי  לשבעה  שירות  לתת  כדי  הצוות  אנשי  מספר  את  הגדלנו 
ניתוח במתחם המרכזי ועוד 5 חדרי ניתוח נוספים ברחבי המרכז 

הרפואי. 

רוב  את  היום  מבצעים  שאנחנו  רבה  בגאווה  להגיד  יכול  אני 
מאד  בשורה  וזו  נוירוכירורגיים,  ניתוחים  למעט  הניתוחים,  סוגי 

ניתוח  ביצענו  שבועות  מספר  לפני  האזור.  לתושבי  משמעותית 
יחד עם המסתם,  מאד מורכב של החלפת חלק של האאורטה 
ניתוח מורכב כזה לא היינו עושים לפני חמש שנים, זאת אומרת 
שזה חולה שבעבר העברנו לבית חולים אחר והיום אנחנו מבצעים 
הביתה  וחזר  נותח  הזה  החולה  רבה!  בהצלחה  כאלה  ניתוחים 

בריא! 

לשיחה  מצטרפת  ניתוח,  חדרי  אחראית  אחות  גורודצקי,  אילנה 
חדיש  הכי  הציוד  כל  עם  צוידו  החדשים  החדרים  “שלושת 
וציוד  הדמיה  מערכות  ניטור,  מערכות  כמו  שקיים,  איכותי  והכי 
אנדוסקופי מאד מתקדם“. אילנה עובדת כאחות חדר ניתוח מאז 
1995 ומשמשת אחות אחראית מזה שש שנים, תאמינו לה שהיא 
יודעת לעשות את ההשוואה. “השינוי הוא אדיר! מבחינת כמות 
הניתוחים והמורכבות שלהם ומספר המחלקות המנתחות, אנחנו 
אמנם בי”ח פריפריאלי ולא גדול, אבל כל המחלקות שלנו מנתחות 

ואנחנו מסוגלים ונותנים מענה כמעט לכל סוגי הניתוחים”. 

“עם  משמעותי,  באופן  גדל  הניתוח  בחדרי  הסיעודי  הצוות  גם 
פתיחת חדרי הניתוח החדשים הצוות שלי גדל ב - 25%. הצוותים 
לפני  והדרכות.  מקצועיות  הכשרות  הזמן  כל  עוברים  שלנו 
שהתחלנו לבצע כאן ניתוחי לב, ניתוחי חזה וכלי דם, היינו חייבים 
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קפיצה אדירה

ומכשירים  ציוד  רכשנו  במקביל  מקיפה.  בצורה  אותם  להכשיר 
חדשים וכמות המכשירים הנדרשים לניתוח הוכפלה”. 

לפני מספר שבועות הושלם עוד שלב ונפתחה יחידת התאוששות 
חדשה ומרווחת. היחידה כוללת 12 מיטות עבור חולים אחרי ניתוח. 
“מדובר ביחידה שתהיה פעילה סביב השעון, כך שנוכל להשאיר 
כאן להשגחה, מבלי שיהיה  חולים מורכבים  או  חולים מונשמים 

צורך להעביר אותם למחלקת טיפול נמרץ” מסביר ד”ר ארמלי. 

המחלקה.  של  ההיסטוריה  עם  משולב  ארמלי  ד”ר  של  הרזומה 
החל  הסטאז’  לאחר   ,1988 בשנת  הרפואי  למרכז  הגיע  הוא 
הראשון  למתמחה  היה  ב-1995  הרדמה.  במחלקת  להתמחות 
לנגד  מתרחש  השינוי  את  “ראיתי  במחלקה.  התמחות  שסיים 
לידה  מחדר  הכביש  על  אלונקה  דחפתי  איך  זוכר  עוד  אני  עיני. 
עד לחדר ניתוח. היום זה עולם אחר לגמרי, יש שני חדרי ניתוח 
מתקדמים צמודים לחדרי הלידה... הרגשנו שאנחנו בתוך חלום 

היה  מי  שנים,  שש  לפני  לב  ניתוחי  כאן  כשפתחנו 
מאמין? אבל האמנו שאנחנו יכולים והוכחנו שזו היתה 
החלטה נכונה, ומכאן המשכנו לדהור קדימה. פתיחת 
חדרי הניתוח החדשים מציבה אותנו בשורה הראשונה 
והיכולת  הפיזיים  התנאים  מבחינת  החולים  בתי  של 
חלק  שהיינו  הזו  המהפכה  כל  והמקצועית.  הרפואית 
ממנה נעשתה למען תושבי האזור, שכבר לא צריכים 
לחכות חודשים ארוכים לניתוח או לנסוע לרמב”ם או 

לשיבא. 

הניתוח החדשים עשינו  אין ספק שעם פתיחת חדרי 
לא  הרפואי שלנו  כלפי מעלה, המרכז  אדירה  קפיצה 
המקצועיות,  האיכות,  מבחינת  אחר  בי”ח  מכל  נופל 
השירות והיחס למטופל. הגענו להישגים האלה הודות 
לנו  נתנה  שתמיד  הרפואי  המרכז  ולהנהלת  לצוות 

משאבים ורוח גבית”. 

בשנים  הניתוח  חדרי  מנהל  רוח,  מאיר  ד”ר  לדברי 

האחרונות התרחבה הפעילות הניתוחית במרכז הרפואי. “מעבר 
לניתוחי הלב שהתחלנו לבצע כבר לפני יותר מ-6 שנים, הוספנו 
בשנים האחרונות ניתוחי חזה, ניתוחי כלי דם מתקדמים, ניתוחי 
פעילות  שמשלבים  מיקרוכירורגיים  שחזור  וניתוחי  ופגים,  ילדים 
שעות,  מעשר  יותר  ונמשכים  אחת  ממחלקה  יותר  של  ניתוחית 
באותו  ומיד  הפנים  באזור  גידולים  של  כריתה  מבצעים  ובהם 
ניתוח, השתלת רקמה שנלקחת מהירך במקום הגידול שנכרת”. 

ד”ר רוח מוסיף שפתיחת היחידה לצינתורי מוח תחייב את המרכז 
דחופים  למצבים  מענה  לתת  במאוחר,  או  במוקדם  הרפואי, 
ויצריכו ביצוע פרוצדורות ניתוחיות מוחיות, אשר יתקיימו במתחם 
חדרי הניתוח החדשים. לסיום הוא מדגיש, “פתיחת חדרי הניתוח 
הינם  אחרים,  משמעותיים  שירותים  הוספת  גם  כמו  החדשים, 
הרפואה  שרותי  לקידום  הרפואי  המרכז  חזון  מהגשמת  חלק 

בפריפריה”.

בתמונה: צוות יחידת ההתאוששות
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שביעות רצון
סקרי שביעות רצון / מיכל ביליה, מנהלת השירות 

רצון  שביעות  סקרי  שולחת  הרפואי  המרכז  של  השירות  יחידת 
נשלחים  הסקרים   ,SMS  - מסרונים  באמצעות  למטופלים 
ובמיון.  במכונים  החוץ,  במרפאות  אשפוז,  במחלקות  למבקרים 
זהו כלי ניהולי חשוב לניתוח תובנות ושיפור השירות. במקביל אנו 

מבצעים ניטור שוטף לניהול תובנות בזמן אמת.
בין הנושאים שנבדקים: שביעות רצון כללית, יחס וכבוד למטופל, 
מתן מידע ובהירות ההסברים, רצף הטיפול, סביבה ותנאים פיזיים. 
בזכות המשובים, הנהלת המרכז הרפואי למדה ופועלת לשיפור 
מתמיד. אנו מרעננים הנחיות, בוחנים מחדש תהליכים, משפרים 
כדרושי  שעלו  לנושאים  מעמיקה  בחינה  ועורכים  פיזיים  תנאים 
חסר  או  שגוי  מידע  על  למדנו  לסקרים,  הודות  לדוגמא,  שיפור. 
בעת  שנמסר  שגוי  מידע  אחר,  במקרה  או  התור  זימון  בטופס 
באמת  מה  לדעת  לנו  שמאפשר  בכלי  מדובר  למעשה,  הזימון. 

המטופלים שלנו חושבים עלינו. 
ליחידת השירות כלים נוספים ללמידה וחיזוק הקשר בין המטופל 

למרכז הרפואי:

מפגשי הנהלה-מטופלים: שיחות מטעם הנהלת המרכז הרפואי 

עם מטופלים ומלוויהם מידי יום חמישי, כל פעם במחלקה אחרת, 

פניות לממונה על פניות הציבור, וכן סקרים במהלך האשפוז. 
שלנו  ההזדמנות  וזו  בשנה  תגובות  אלפי  עשרות  מקבלים  אנו 
להודות למטופלים על שיתוף הפעולה החשוב, נמשיך להשתפר 

בזכותכם. 

בהוקרה למחלקת 
פיזיותרפיה       

מחלקת  לצוות  מתוק  שי  הביאו  הרפואי  המרכז  הנהלת  חברי 
פיזיותרפיה לציון שבוע הפיזיותרפיה. ד״ר ארז און מנהל המרכז 
הרפואי ברך ואמר, ״אנחנו מנצלים את ההזדמנות הזו כדי להודות 
המטופלים  למען  שלכם  המשמעותית  הפעילות  את  ולהוקיר 

שלנו״. 
ד״ר מאיר רוח, עוזר רפואי למנהל המרכז הרפואי הוסיף, ״באנו 
הערכה  יש  השנה,  לאורך  המאומצת  העבודה  על  לכם  להודות 
לעבודתכם.  במחלקות  והצוות  המטופלים  בקרב  מאד  רבה 
אמיתי  ד״ר  ולהתרחב״.   לצמוח  תמשיך  שהמחלקה  מאחל  אני 

אוברמן, מנהל המחלקה לשיקום גריאטרי, הצטרף לברכות. 
״צוות  סיכמה,  פיזיותרפיה  מחלקת  מנהלת  רומנו,  רוקמן  עופר 
משמעותית  גדלנו  פיזיותרפיסטים,   15 כיום  מונה  המחלקה 
בעשר השנים האחרונות, הן מבחינת התקינה והן מבחינת תחומי 
הפעילות שלנו. אנחנו מעורבים בתכנון ובחשיבה לקראת פתיחתו 
של מרכז השיקום לצפון שיהווה יהוה קפיצת מדרגה במתן טיפול 

שיקומי ונגיש לכל תושבי האזור״ . 

יום הריפוי בעיסוק 
הבינלאומי        
חברי הנהלת המרכז הרפואי הגיעו לברך 
את צוות שירות ריפוי בעיסוק לרגל יום 

הריפוי בעיסוק הבינלאומי 

“אנחנו  ברך,  הרפואי  המרכז  למנהל  רפואי  עוזר  רוח,  מאיר  ד”ר 
ולמטופלים.  הרפואי  למרכז  המחויבות  על  לכן  הערכה  מלאי 
להמשיך  היא  והשאיפה  התרחב  השירות  האחרונות  בשנים 

ולהרחיב את הפעילות למחלקות נוספות”. 
 2008 “מאז  אמרה,  בעיסוק  ריפוי  שירות  מנהלת  סער,  צוק  רוני 
צוות השירות גדל והתפתח, כיום הצוות כולל 10 מרפאות בעיסוק. 
בשנים האחרונות השירות התרחב למחלקות טיפול נמרץ, יחידת 
בנוסף  זאת  אורטופדית,  ומחלקה  פגים  מרפאת  מוחי,  שבץ 
קורונה  מחלימי  למרפאת  הצטרפנו  השנה  הקיימים.  לשירותים 
מחלימים  באיתור  משמעותית  מאד  היא  שם  שלנו  והנוכחות 
והאתגרים  ריפוי בעיסוק. העשייה רבה  הזקוקים להמשך טיפול 
גדלים, כשבמוקד האתגר הגדול ביותר לקראת פתיחתו של מרכז 

השיקום לצפון”. 



15המרכז הרפואי ע”ש ברוך פדה, פוריה | גליון מס’ 46 | נובמבר 2021 

צעד לפני, בשביל הבריאות שלך

 ◆ ילדים מגיל 6 חודשים ועד גיל 12 שנים ◆ מבוגרים בני 65 שנים ומעלה ◆ חולים כרוניים בכל גיל )סוכרת, 
אסטמה וכו'( ◆ נשים המתכננות היריון ◆ נשים בהיריון ולאחר לידה ◆ עובדי בריאות ◆ מטפלים סיעודיים

החיסון מומלץ במיוחד לקבוצות הבאות:

ניתן לפנות ישירות לחדר האחות במרפאה בהצגת כרטיס מגנטי ◆ החיסון ללא עלות

לקוחות כללית, 
החורף הזה יותר מתמיד, חשוב להתחסן גם נגד השפעת

על מנת להפחית את הסיכון להידבק ולצמצם את חומרת המחלה!

אל תתנו לשפעת
להשפיע לכם 

על החורף
בואו להתחסן!
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פרידה
נפרדים מד״ר זילברמן

צוות מרפאת השד נפרד מד”ר משה זילברמן, מנהל שירות השד וכירורג בכיר 
אשר פרש לגימלאות בתום 38 שנים עשירות בעשייה והישגים.  

בכיר  ורופא  שירות השד   מנהל  כירורג שד,  זילברמן,  ד”ר משה 
במחלקה הכירורגית פרש באוקטובר לגימלאות לאחר 38 שנות 
1984,לאחר  בשנת  לפוריה  “הגעתי  הרפואי.  במרכז  עבודה 
למדתי  שם  במילנו  הבינלאומי  במכון  השד  בסרטן  השתלמות 
בהנחייתו של אחד המומחים הגדולים בתחום. בשנת 2001 בדיוק 
לפני 20 שנה הקמנו את מערך השד שהלך והתפתח עם השנים, 
ביכולת דימות השד, בביצוע ניתוחים מורכבים ובטיפול ולווי של 

המטופלות”. 

בחודש המודעות לסרטן השד ד”ר זילברמן שפועל רבות להגברת 
“אחת  מדגיש,  המוקדם  האיתור  ולחשיבות  למחלה  המודעות 
ולכן  עולים  הזמן  כל  המספרים  השד,  בסרטן  חולה  נשים  ל7.5 
מאד חשוב להגביר את המודעות למחלה. נשים צריכות להקפיד 

להיבדק”. 

סיפוק  בתחושת  שחלפו  העשורים  את  מסכם  זילברמן  ד”ר 
וגאווה, יחד עם צביטה קלה של 
שהיה  מקום  עוזב  “אני  געגוע, 
כאן בפוריה  גדלתי  בית שני,  לי 
צומח  ביה”ח  לראות את  וזכיתי 
וגדל. קשה להסביר את הקשר 
למטופלות  והחיבור  המיוחד 
אני  הקשים...   ברגעים  במיוחד 

עוזב עם טעם של עוד...”. 

ברנשטיין, אחות מרפאת  לבנה 
שנה  “עשרים  מוסיפה,  השד 
זילברמן  עברו כל כך מהר, ד”ר 
כל  לקבל  כדי  מגדרו  יצא 
כולו  כל  את  נתן  מטופלת, 
כל  רופא  מכירה  לא  למענן, 
כהן,  קרן  ואנושי”.  מסור  כך 

תמיד  דימות  “מחלקת  בהתרגשות,  ציינה  שד,  דימות  אחראית 

במשך  הדוק.  פעולה  ובשיתוף  השד,  למרפאת  בצמוד  עבדה 

השנים בנינו כאן שירות שנודע בטיבו ובמקצועיותו ובמיוחד ביחס 

האישי והרגישות  לכל אחת ואחת מהמטופלות”. 

גם טובה כהן, שהיתה בעבר אחות אחראית במחלקה הכירורגית 

 37 במשך  בפוריה  “עבדתי  זילברמן,  ד”ר  את  לחבק  כדי  הגיעה 

זילברמן  ד”ר  יחד עם  שנים. ב-18 השנים האחרונות אני עובדת 

נשים  אלינו  שמגיעות  לציין  חייבת  אני  הירדן,  בעמק  במרפאה 

מכל האזור והן מגיעות כי הן סומכות עליו”. 

המחלקה  לצוות  להנהלה,  להודות  מבקש  זילברמן  ד”ר  לסיום 

המכון  דימות,  מחלקת  האונקולוגי,  המכון  צוות  הכירורגית, 

והעבודה  הפעולה  שיתוף  על  הרפואיות  והמזכירות  הפתולוגי 

הפורה ביחד. 
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לזכרו
לזכרו של ד”ר מילאד קרואני, 

מנהל יחידת הטראומה  

ובני  הרפואי,  המרכז  עובדי 
לזכרו  בטקס  התכנסו  המשפחה 
של ד”ר מילאד קרואני אשר נפטר 
ממושך  מאבק  לאחר  ב-17.8.21, 

במחלת הסרטן. 

ד”ר קרואני שימש במשך שנים רבות 

רופא  והיה  הטראומה,  יחידת  כמנהל 

המטופלים  על  ואהוב  מאוד  מוערך 

נפטר  הוא  הרפואי.  במרכז  והצוות 

ה-58,  הולדתו  יום  לפני  ימים ספורים 

בני  השתתפו  בטקס  מג’אר.  בכפר 

המועצה  ראש  קרואני,  משפחת 

)ארגון  הר”י  נציגי  מג’אר,  המקומית 

רופאי המדינה( ורבים מעובדי המרכז 

הרפואי. 

האחראית  האחות  שלמה,  בן  לאה 

במחלקה הכירורגית אשר גם הנחתה 

“הסתכלתי  פתחה:  הטקס,  את 

של  הרחב  המגוון  על  הלוויה  במהלך 

האנשים שליוו אותו בדרכו האחרונה. 

ראיתי רבים מתושבי הכפר מג’אר, בני 

ראיתי  שונים,  בגילאים  שונות,  דתות 

רופאים ומנהלי מחלקות, ראיתי אחים 

במרכז  שונות  ממחלקות  ואחיות 

ועובדות  עזר  כוחות  ראיתי  הרפואי, 

לו  לחלוק  חשוב  היה  לכולם  משק. 

הכבוד  את  לו  להחזיר  אחרון,  כבוד 

הייתה  תמיד  בחייו.  להם  רחש  אותו 

לו מילה טובה להגיד, תמיד חיוך עם 

המון משמעות, תמיד התייחסות למי 

שנמצא סביבו ולמה שקורה בסביבתו. 

זקוק  אתה  אם  בשבילך  להיות  ידע 

לכך”. 

ראש המועצה המקומית מג’אר, פריד 

איש  היה  מילאד  “ד”ר  אמר,  ג’אנם 

שלימד  דגול  מורה  נאמן.  וחבר  ערכי 

ביולוגיה,  לימד  הוא  רפואה,  רק  לא 

שירה  ובלשנות,  עברית  פיזיקה, 

וספרות. היה מדקלם את שיר השירים 

והברית החדשה...סלע כבד רובץ כעת 

אחינו  אותנו,  וחונק  שלנו  החזה  על 

חמק לנו מבין אצבעותינו...” 

ד”ר  של  בנו  קרואני,  ג’מאל  ד”ר 

מילאד, נשא דברים בשם המשפחה, 

באבא  שתמך  מי  לכל  מודה  “אני 

להתמודד  שלנו  ולמשפחה  לו  ועזר 

אותנו  שעטפתם  תודה  המחלה,  עם 

בחום ואהבה ברגעים הכי הכי קשים...

עולמך,  כל  שהיה  ממי  נפרדים  איך 

לנו  ודוגמא  דגול  רופא  תומך,  חבר 

טרם  יקר  אבא  החיים.  תחומי  בכל 
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לזכרו

הספקנו לעכל שאינך כאן יותר, באמת לא תראה אותי מסיים את 
ההתמחות? אבא עם לב ונתינה אינסופית, אדם נדיר, תהיה בטוח 

שנשמור את מורשתך ונמשיך בדרכך”. 

הועד החליט  כי  ציין  הרופאים הארצי,  ועד  נציג  טויב,  ד”ר אשל 
להנציח את זכרו של ד”ר מילאד שהיה יו”ר ועד הרופאים במרכז 

הרפואי במלגה על שמו לרופאים אשר יצאו ללימודים בחו”ל. 

ידיים של זהב,  לו  “היו  ציין,  ועד הרופאים  נציג  ג’סאן ספורי  ד”ר 
את  קטע  אותם...הגורל  שינתח  זה  שהוא  ודרשו  ביקשו  חולים 
שאיפותיו בשיא העשייה שלו”. ד”ר ערן טל אור, מנהל המלר”ד 
לא  מילאד  הטראומה.  יחידת  את  פה  הקמנו  “...בזכותו  הוסיף, 
שהמחלקה  ספק  לי  לעזור...אין  הגיע  תמיד  יום.  אף  החסיר 
לרפואה דחופה ויחידת הטראומה לא יהיו אותו דבר בלעדיו, הוא 

חסר לנו מאד”. 

ד”ר יעקב פרבשטיין, מנהל המרכז הרפואי לשעבר ספד לו ואמר, 
“הכרנו כשד”ר מילאד הגיע לפוריה, ד”ר מזור אמר לי אז, יש לי 
מתמחה שלא תוכל לסרב לו. אין לי ספק שהוא יכול היה למצוא 
התמחות בכל בי”ח, אבל הוא בחר לבוא לכאן כי זה הבית שלו. 
הוא היה רופא בכל נימי נשמתו, עם חמלה, אכפתיות, והמון ידע. 
זו מכה קשה לביה”ח ולכל תושבי האזור כי רופא כזה הוא נדיר 

ביותר”. 

ד”ר ארז און, מנהל המרכז הרפואי סיכם ואמר, “קשה שבעתיים 
הפרידה ממך, בשל מי שהיית לנו. רופא שקשר את גורלו במרכז 
הרפואי. התמחת במרכז הרפואי שלנו בכירורגיה כללית, עבדת 
הקמת  בטראומה,  השתלמות  עברת  במחלקה,  בכיר  כרופא 
כחבר  שימשת  לטראומה.  היחידה  כמנהל  התחום  את  והובלת 
בועדת הלסינקי, והיית ממלא מקום מנהל המחלקה לכירורגיה 

לתקופה ארוכה...המטופלים התאהבו בך מהרגע הראשון, בשל 
המקצועיות , הרוגע והביטחון שנסכת בהם, היית תמיד מוכן לכל 
מטלה וכל בקשה, מכל מטופל וכל איש צוות, מתוך רצון אמיתי 

לתמוך ולסייע.

בתקופה האחרונה, מאוד סבלת, אבל ידעת להסתיר זאת. קבלת 
האחרון  הרגע  עד  נלחמת  גדולה.  בגבורה  המרה  הבשורה  את 
נזכור  אותך.  הכריעה  המחלה  ולצערנו,  אופטימיות,  על  ושמרת 
הכוח  את  ממך  ונשאב  אופטימיות,  ושופע  מחייך  תמיד  אותך 

להמשיך הלאה”. 

כתב לזכרו של ד״ר מילאד

ויסאם עריידה - מרכז תחום שעת חירום: 

איך אפשר לעכל שבפחות משנה איבדנו את שני הסמלים 

ולדאגה  לצניעות  לאנושויות,  למקצוענות,  גדולים  הכי 

לחולים.

עוד לא עברה שנה שבה ספדת לדר גאנם ז”ל וכולנו בכינו 

מרוב התרגשות מדבריך .

והנה היום הלב שלנו בוכה חברי , אחי ומורי ד”ר מילאד היקר 

על לכתך בטרם עת.

אתה  אובדן לקהילה הרפואית, אובדן למרכז הרפואי, אובדן 

לכפר, אובדן למטופלים ולכולנו .

אני זוכר איך קיבלת, חיבקת, דאגת והייתי לצידי לאורך כל 

ותמכת   יעצת  קשבת,  אוזן  לי  והייתי  החולים  בבית  שנותיי 

ואפילו ברגעים הכי קשים שלך התקשרת ושאלת.

נוח על משכבך, יהי זכרך ברוך חבר. 
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ד”ר פאדי סעאידה מחלקת הרדמה     
העבודה  במהלך  במיוחד  לך  שזכורים  חוויה  או  רגע, 

שלך במרכז הרפואי?
במהלך תורנות קבלתי דיווח מהמלר”ד על תאונת דרכים 
ומטופל במצב קשה שיגיע ישירות לחדר ניתוח.בעודי מכין 
צפצוף  שומע  אני  דחופה,  טראומה  לקבלת  ניתוח  חדר 
של מוניטור מחדר קבלה, החולה הגיע, לחצי דם נמוכים, 
בהכרה מעורפלת.  הניתוח נמשך 7  שעות ועבר בהצלחה. 
שבוע לאחר מכן,  פגשתי אותו מסתובב במחלקה, הרגע 
פני.ספר על החוויה המשמעותית  הזה העלה חיוך על 

ביותר שעברת בחייך ואיך היא השפיעה עליך ? 
החוויה הכי משמעותית שעברתי בחיים היתה לידת הבת 
ממש  לא  לידתה  לפני  ביותר,  מרגש  רגע  שלי.  הבכורה 
חשבתי על העתיד הרחוק. לאחר לידתה הכל השתנה, אני 

מתכנן עכשיו 20 שנה קדימה.
חלומות שיש לך ועדיין לא הגשמת?

החלום שלי הוא להמשיך את עבודתי במסירות הנדרשת, 

ההרדמה  מקצוע  את  ולהביא  צעירים,  מרדימים  לחנך 
לרמות גבוהות.

הפינה או המקום האהוב עליך בבית, למה? 
החדר שבו יש לי את המחשב, מבודד מרעשי רקע, ושם 

אני משחק משחקי וידאו שמעוררים קצת נוסטלגיה.
רוצה  ואתה  לאחרונה  שקראת/ראית  סרט  או  ספר 

להמליץ עליו 
עליה  ממליץ  הטוב”,  “הרופא  בסדרה  צפיתי  לאחרונה 

בחום.
מקום שביקרת בו בארץ או בעולם ואתה זוכר כחוויה 

מיוחדת 
רומניה, מקום מדהים, הטבע שם הוא מעולם אחר, אנשים 

חמים, אוכל טוב. 
על  חושב  כשאתה  בראש  לך  שעובר  הראשון  הדבר 

העתיד?
יקרה  מה  הוא  לעתיד  במחשבתי  שעולה  הראשון  הדבר 
כשהבת שלי תגדל ואיך אני אתגעגע אליה כשהיא תעזוב 

את הבית. 

בנעלי בית

המרכז הרפואי
פדה פוריה

מציין 60 שנות
מצויינות רפואית
בגישה אישית

אב תשע"ו, אוגוסט 2016

המרכז הרפואי פדה-פוריה,
מרכז רפואי אקדמי מצטיין!
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בס”ד                                                                               14.7.2021
עבור:

הנהלת המרכז הרפואי פוריה
הנדון: מכתב תודה והערכה לד”ר מריסאת, מנהל מחלקת מיון 

ילדים.
ברצוננו להודות מעמקי ליבנו על טיפולו המסור של הרופא היקר בתינוק 
ד”ר  של  הטוב  והרצון  ההשקעה  הסבלנות,  היחס,  על  תודה  יגל.  שלנו 

מריסאת היתאם.
ולבננו  לנו  וסבלנות מעוררת הערצה העניק  באדיבותו היוצאת מהרגיל, 

יחס הולם ונתינה אשר ראויה להערצה, תמיד עם חום והמון אהבה. 
לנו  האיר  כשהגענו  הרופא  ומתחים.  חששות  עם  ילדים  למיון  הגענו 
פנים, נתן הרגשה טובה, שידר אופטימיות, המון רוגע ושלווה אשר עזר 
לנו להתמודד בצורה שליווה כל כך שבאה לידי ביטוי בהרגשה “שאנחנו 

בידיים טובות”. 
עוד ראוי לציין לשבח, כי במהלך הבדיקה התינוק הרגיש בנוח, ללא בכי, 
או חרדה בזכות יחסו האדיב של הרופא. עד כדי כך שהרגשנו צורך אישי 

להביע זאת במכתב תודה. 
שבוודאי  והצלחה  שמחה  בריאות,  הרבה  מריסאת,  לד”ר  מאחלים  אנו 
הרצון  המסור,  הטיפול  על  רבה  תודה  שוב  הדרך.  בהמשך  גם  תתרחש 

הטוב לעזור, להקשיב ולתת. מה שלא מובן כלל בימים אלה. 
תודה.

בכבוד רב,
ההורים של יגל ראובן מזוז
משפחת מזוז

תודה

06/05/2021 
לכבוד:

ד”ר ארז און
מנהל המרכז הרפואי ע”ש ברוך פדה, פוריה

הנדון מכתב הערכה ל: דר’ דייר סעד אבו סלאח והאח עבד אלקאדר עואדה
ברצוני לשבח את היחידה האורולוגית של המרכז הרפואי ע”ש ברוך פדה, פוריה . בניהולו 
של ד”ר קונסטנינובסקי, ובמיוחד את ד”ר סעד אבו סלאח והאח עבד אלקאדר עואדה.
תודה על היחס החם, המילה הטובה, הסבלנות הגדולה וההתחשבות בפרטים הקטנים.

לא ברור מאליו, ובייחוד בשירות ציבורי בו העומס אינו מותאם ליכולות האנושיות המפגש 
הזה בין החולה והמטפל. במפגש הרגשתי קרבה, התחשבות וניסיון למנוע כאב וקושי.

על אף תהליך סיזיפי וממושך שאני עובר, ההגעה למחלקה והמפגש עם ד”ר דייר סעד 
אבו סלאח והאח עבד אלקאדר עואדה הקל עליי ונתן תחושה שדואגים ומטפלים בי.

ברכת יישר כוח וזכו בכל הברכות הטובות להמשך שנים של עשייה מבורכת, מקצועית 
הנעשית ברגישות הנדרשת ובהתאמה אנושית.

בברכה,
דויד בן שלום ובני המשפחה 
טבריה

לכבוד:
הנהלת המרכז הרפואי פדה פוריה ד”ר ארז און

ד”ר פרליץ מנהל האגף לאם ולילוד, 
ד”ר סמולקין מנהלת מחלקת ילודים וטיפול נמרץ ילודים 

סיפור ארוך עם סוף טוב...
ב15.11.20 בשעה 21:00 בלילה... חשבנו שהקרקע נשמטת לנו תחת הרגליים.

25.3. מפוחדים במיוחד אנו מגיעים לחדר המיון  ירידת מים דרמטית במיוחד בשבוע 
ומיד מגיעות אלינו צוות מלאכיות שלימים יהיה להן את הכוח להפוך את כל הדרמה 

הזו להצלחה גדולה. 
ד”ר ענבל מלמד, ד”ר רימא ועדי טיגר המיילדת מקבלות אותנו ובתוך רגעים התמונה 
מתבררת.  בעדינות ובסבלנות רבה הן מתחילות להכין אותנו פחות או יותר לחדר ניתוח. 
הדקות והשעות חולפות... כנגד כל התחזיות והסיכויים... חולפים הימים... יום ועוד יום 
שבוע אחר שבוע... כאשר מתוכם אחת לשלושה ימים אני מבקרת באופן סדיר בחדר 
לידה... וכך עברו להם 8 שבועות שלמים.. 60 יום ועוד קצת באשפוז ארוך וממושך. אני 
לי להדגיש שמבלי הנפשות הפועלות  כי חשוב  מספרת את כל הסיפור הזה לפרטיו 
שהיו שם והפכו את השהות שלי אי שם בין נובמבר לינואר לבית לא היינו מגיעים עד 

הלום. 
מיוחדים ואהובים עלי במיוחד היו ד”ר עדי אלתר, ד”ר רימא, ד”ר בוגנים, וד”ר פרליץ 
ביכולות  באנושיותם,  מכך  יותר  ועוד  המקצועיות  בידיהם  ראשית  הכל,  על  שניצחו 

ההקשבה, ההכלה והתמיכה ובעיקר בכך שקיוו והאמינו יחד איתי שיהיה בסדר. 
מערך האחיות המופלא, ששמרו עלי מכל משמר ימים ולילות בסבלנות ודאגה אין קץ.

כנה  דאגה  אהבה,  חום,  כמה  מילים  לי  אין  וקרן,  נטלי  אתי  אורה,  הבית”  ל”אמהות 
ואמתית הורעפה עלי על ידיכן.

המיתולוגית  המיילדת  בלהה   - הנפש  על  האמונות  למלוות  גם  מגיעה  גדולה  תודה 
והרוח הדוחפת שדאגה לשמור לי על הגוף דרך הנפש ופינקה אותי בשרות יוצא דופן 
ושפיות  איזון  על  לי לשמור  בסיס שבועי שעזרו  על  רפלקסולוגיה  בטיפולי  במחלקה 

ולהילה המקסימה על הליווי הרוחני.
בהרגשה שלי כולכם הייתם שותפים במסע הזה ותוצאותיו. 

תודה גדולה יש בליבי לעד לד”ר טל בוגנים שהוציא את שלושת ילדי לאוויר העולם.. 
לד”ר אלתר שהייתה שם יחד איתו ואיתי לכל אורך הדרך לבלהה ועדי המיילדות ולד”ר 
מלמד שסגרה איתי מעגל בחדר הניתוח ולכל הצוות שהתחלף ועמד מן הצד בציפייה 

גדולה.
תודה ענקית לכולכם מקרב הלב על הכל ובעיקר על הפלא גיא-רפאל שעזרתם לנו 

להביא בשלום ובבטחה אל העולם.
האחיות  פנינו  את  קיבלו  בפגייה  החולים.  בבית  המופלאה  הפגייה  אל  המעבר  משם 
יותר  לבקש  יכולנו  לא  בטוח  במקום  שאנחנו  ידענו  ומיד  אחת(  )אחת  המופלאות 

מקבלת הפנים החמה והעוטפת שלכן.
בכל שלושים הימים בהם שהינו בפגייה התקבלנו בפנים מאירות. אין לכך אח ורע.

לנו  העניקו  הקטנטנים  המופלאים  עם  בעבודה  והמיומנות  המסורות  הפגייה  אחיות 
לנו  רבה הראתם  ובסבלנות  בעדינות  קץ,  אין  . במקצועיות  בסדר  יהיה  בטחון שהכל 
את הדרך... חשפתם אותנו לעולמם של הפגים ונסכתם בנו בטחון להתמודד עם הכל.

יכולנו לבחור במקום טוב  גדול בליבנו. לא  ואחת מכם מקום  לעולם תהיה לכל אחד 
יותר בסיטואציה הזו. 

נודה לכם לעולם. 
משפחת שגיא - רז, רן, עומרי, מאיה וגיא-רפאל

בס”ד                                                                               אייר התשפ”א 
“אנשים ישכחו מה עשית ומה אמרת, אבל לא ישכחו כיצד גרמת להם 

להרגיש” )ד”ר מאיה אנג’לו(
לכבוד 

ד”ר ארז קכל
מנהל היחידה לניתוחי לב 

הנדון: הבעת תודה והערכה
הקרדיולוגית  למחלקה  שהתקבלתי  מהרגע  צפת,  תושב  אלקובי  שלמה  שמי 
אחד  שכל  הרגשתי,  ומטופח.  נקי  אוהב  חם  לבית  לחממה,  שהגעתי  הרגשתי 
ואחת מהמלאכים בלבן הגיע לבצע את שליחותו באופן אופטימאלי. האכפתיות 
כל  ובאחיות הצוות הרפואי,  של כל הצוות החל מעובדי המשק, המשך באחים 
אחד ותפקידו וכל אחד בשליחותו גרמו לי להרגיש בבית, ונסכו בי אמונה שהגעתי 

למקום הנכון. 
רוצה לומר תודה: לבורא עולם שכיוון אותי להגיע למחלקה זו. 

נותן החיים,  תודה מיוחדת: לד”ר ארז קכל- מנהל היחידה לניתוחי לב. אלוקים 
העניק לך הכח ליצוק בהם איכות חיים מחודשת. נועם הליכות עם חיוך מתובל 
בי  נסכה  שלך,  הרגישות  חרדה.  מפלס  מוריד  הנשמה,  על  טוב  עושה  בתבונה, 

ביטחון שהוא החלק החשוב בטיפול נכון.
 ואכן ישנתי טוב כשידעתי שכולי נתון בידי הקב”ה ובידך. 

יהי רצון שלא תבוא תקלה על ידך, ייתן ה’ חכמה בפיך, דעת ותבונה... 
לצוות הרופאים והרופאות, לאחים והאחיות - תודה 

על קבלת כל אחד במאור פנים, על מסירות, על השלווה שאתם מקרינים, על 
האמפתיה, על היחס שלא משתנה גם בזמני לחץ בעבודה, על הזמינות, על אורך 

רוח לאורך כל המשמרת, שלא תמיד קלה. אין עליכם!
סניטארים - תודה לכל אחד ואחת, על ניקיון בלתי מתפשר במחלקה. 

תודה למחלקת אבטחה - על דיוק בזמנים של ביקורים, אומנם למשפחות היה 
קושי, אבל אנו כמטופלים במחלקה נהנינו משעות של מנוחה. 

- האחות האחראית במחלקה, הגברת  ומיוחדת  על המנגינה הזו מנצחת אחת 
ביד  מחלקה  מחזיקה  סמכותית,  מקצועית,  פנים,  מסבירת  היקרה,  גרנות  דינה 
תחת  שהכל  תחושה  יציבות,  הרגשת  מעניקה  זו  ועובדה  פשרות  וללא  רמה 
שליטה. ניכר שיש בך נשמה יתרה, רגישות ורצון לעזור לכל. לנגד עינייך עומדת 

טובת המטופל וצרכיו, וכך מורגש בכל פינה במחלקה. אשריך ואשרינו שזכינו. 
יהי רצון שתזכו להמשיך להיות שליחים נאמנים במציאת מרפא ומזור 

לחולים, באהבה ובאמונה
“תהי משכורתכם שלימה מעם ה’”

 בהערכה רבה, שלמה אלקובי

הערת מערכת: מכתבים רבים נערמים על שולחן המערכת, לצערנו ניתן לפרסם רק בודדים. יצוין כי כותבי המכתבים הביעו הסכמתם לפרסום מלא של המכתב בחתימתם.



המרכז הרפואי ע”ש ברוך פדה, פוריה | גליון מס’ 46 | נובמבר 2021  22

כתבו עלינו
Doctors Onlyידיעות טבריה

המנכ"ליתהיאקגןדינהד"ר

בי"חידידיעמותתשלהחדשה

הדוקטורטאתקיבלהקגןפוריה.

מאוניברסיטתבינלאומיתבכלכלה

האחרונותהשניםבעשרפוזנאן

ופיתוחחוץקשריבמחלקתעבדה

האקדמיתהמכללהשלמשאבים

היאהאחרונותבשניםתל-חי.

והובילההמחלקהאתניהלהאף

במערךאסטרטגישינויתהליך

להישפוריהלגביהמשאבים.גיוס

תוךבמיוחד,שאפתניותתוכניות

"לעולםהתאמהעלדגששימת

דיגיטליתפעילותכלומרהחדש",

להגיעשיאפשרוממשקיםובניית

פיתוח"תחוםאנשים.ליותר

ועוברדינמימאדהואהמשאבים

מחפשיםתורמיםשינוי.תהליךכרגע

פעולהושיתופיתרומהאפיקיהיום

אתלהתאיםחייביםאנחנוחדשים.

המתהווהלמציאותהעמותהפעילות

לדבריה,אומרת.היאהצפוי",ולעתיד

פעילותליצורנדאגהקרובבטווח"כבר

לנושתאפשרהדיגיטאלי,בעולם

רחב.יותרקהלעםאינטראקציה

ותורמיםקרנותעםבקשרכבראנחנו

בעולםמסורתיבאופןפעיליםשלא

אותםולענייןלנסותכדיהחוליםבתי

ד"רמשותפים".ענייןתחומילבחון

שהמרכזמתרשמת"אנימוסיפה:קגן

מאדשינויבתהליךנמצאהרפואי

עלגדולההשפעהשלומרשים

שירותילשיפורמעברהפריפריה

ההוןשיפורבנושאגםהרפואה

התעסוקה.מעגלוהרחבתהאנושי

הרפואיהמרכזאתממצביםאלהכל

הצפון.לפיתוחמשמעותימאדכגורם

מרכזימרכיבהיאהפילנתרופיה

לממשהרפואיהמרכזשלביכולת

המסרלעתיד.והתוכניותהחזוןאת

הואלתורמיםמעביריםשאנחנו

עצוםאימפקטיששלהםשלכסף

כאן,דווקאמשמעותייותרוהרבה

בפריפריה".

פוריה:ידידיעמותתשלהחדשההמנכ"לית

למציאותהתאמותלעשות"חייבים

הדיגיטלי"ולעולםהמשתנה

להיותיכולהשלהםשלכסףלתורמים,מסר"להעביר
קגן.ד"ראלינו".בתרומהגדולהיותרהרבהמשמעות
פוריהידידיעמותתצילום:

שישי בגולן

קורה בכנרת
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דגןד"רהממשלתייםביה"ח
לביקורהגישנוספיםובכירים

פדה-פוריההרפואיבמרכז

פתחאון,ארזד"רהרפואיהמרכזמנהל

הרפואי,המרכזעלבסקירההביקוראת

לצמצםכדישנעשההמאמץעלבדגש
החסריםרפואייםשירותיםולפתוחפערים

עללהצביעלי"חשובהאזור,לתושבי
אילמרכז.הצפוןביןהעמוקיםהפערים

אותוחשיםאנחנובנפשנו,הואהשוויון

יותר,חולהשלנוהאוכלוסייהיום.יוםכאן

שלנוהמשימהיותר...גבוההפההתמותה
חסריםרפואייםשירותיםכאןלהוסיףהיא

בולטתדוגמאהשוויון.לאישוברוליצור

היחידביה"חשאנחנוהעובדההיאלכך

)מיפויגרעיניתלרפואהמכוןללאשמתנהל

איזוטופים(".
רוצה"אניהקורונה:לצוותאמראשפרום׳

שלכםהקשההעבודהעללכםלהודות

במיוחדהאחרונות,וחציהשנהכללאורך

חוליםמספררואיםאנחנובהםאלהבימים
שלנוהאסטרטגיההקורונה.במחלקותגבוה
התוהנחיותעלהקפדהשלשילובהיא

המתחסניםמספרהעלאתעםיחדהירוק

נוכלזושבדרךמאמיןאניהשלישי.בחיסון

ובעיקרהתחלואה,בממדיהאטהלראות
המגיעיםהקשיםהחוליםבמספרירידה

לאשפוז".

הבינלאומי,ההנקהשבועלרגל

בייביהיולדותבמועדוןארגנו

הרפואיהמרכזשלסטארט

בשיתוףפדה-פוריה
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המוטוריתההתפתחותוכיצד

מתקשרתהתינוקשלוהחושית

מהםהדגימהאחלאםלמשחק.

לכלהמתאימיםהמשחקים

שלולגירויבהתפתחותשלב

כיואן,סוניההחושים.חמשת

במגזרהיולדותמועדוןרכזת

השירותיםאתהציגההערבי

מעניקשהמועדוןהאישיוהליווי

מתוכנניםכיוציינההיולדותלכל
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צילום:בירכא.ההפנינגללידה.מוכנותיגיעו
פוריההרפואיהמרכזדוברות

וקרוללידיהע"שהלבבמערך
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פדה-פוריה,הרפואיבמרכז
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העלייהביןהממוקםחריץ
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הואנוסףמשמעותייתרוןבצנתור.

חביבכללית."בהרדמהצורךשאין
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"עשוסיפר,החדשה,בטכניקה

לסגורבשבילהפרוצדורהאתלי

כבראניוהיוםהפתח,את

מודהואניהביתהמשתחרר

אניבשלום,עברשהכללאל

שעובדאללהחביבטוב".מרגיש

מתכנןשנים,84מזהבבניין

קוזניץד"רלעבודה.לחזורכבר

מתקדמתפעולה"זומסכם,

כ04שנמשכתובטוחהמאד

שיקוף,תחתנעשההכלדקות.

הזמן.כלואתנוערניכשהמטופל
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תוךאותנושליווהמארה"במומחה
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מציג:פוריההרפואיהמרכז

בלבחריץלסגירתחדשהטכניקה
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"פדה-פוריה"הרפואיהמרכזדוברותאהרון,רחליצילום:

הרפואיהמרכזבפגייהאחיותכהן,ומיריתויצמןלנגהטובמזלללידהאחיות

בנהאהילדה)גשור(ויצמןנגהללדת.כדי...העבודהלמקוםהגיעושהשבוע"פדה-פוריה",

ספורות,שעותשלבהפרששתיהן,אתשלישית.בתילדהקציר()תלכהןומיריההשלישי
"באחתבחיוך:סיפרהנגהבפגייה.אחותהיאגםזלצר,רעותהמיילדתלעבודה,חברתןיילדה
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מידבק....".שזהאומריםלעבודה,חברותאנחנולהיריון.שבועבאותוגםשאנחנווהתברר
רעותמזה.טוביותרלבקשיכולתילאומעצימה.מדהימהחוויהלי"הייתהסיכמה:מירית

נשכחת".בלתיחוויהזוביטחון,לינתנהלרגע,אותיעזבהלא
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מרפאה חדשה בניהולו של ד"ר אמיר בר, מנהל יחידת טיפול נמרץ ילדים.
המרפאה מיועדת למקרים בהם נדרשת פעולה או בדיקה תחת הרדמה לילדים ובני נוער 

עם צרכים מיוחדים. מטרת המרפאה לתת שירות רפואי מקיף ורב-תחומי 

בדגש על הצרכים הייחודיים של ילדים ובני נוער אלה.

הצוות הרפואי במרפאה כולל רופאים בכירים וצוות סיעודי 

מהיחידה לטיפול נמרץ ילדים
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מציין 60 שנות
מצויינות רפואית
בגישה אישית
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